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- KOMANDIRJEM POSTAJE MILICE LJ. MOSTE-POLJE

Naši občani vse bolj potrebujejo
milico

V prvih mesecih leta se nam vrstijo ocene o preteklem letu na vseh področjih
življenja in dela v občini. Prav je, da pobliže pogledamo tudi delo delavcev postaje
milice naše občine. Zanima nas, kako se v teh kriznih časih občani vedemo med
seboj, kako spoštujemo uzakonjene človeške norme, družbeno in zasebno premo-
ženje in seveda tudi svoje dostojanstvo in življenje. Miličniki so delavci, ki nam na
vseh teh področjih pomagajo, da nam je živeti v življenjski skupnosti varno in
lepo. O oceni preteklega leta na tem področju smo povprašali novega komandirja
postaje milice Lj. Moste-Polje Branka Slaka, ki vam ga hkrati tudi predstavljamo.

Vaša splošna in kratka ocena prete-
klega leta?

Dela je bilo za našc dclavce silno ve-
liko. S strani dclovnih ljudi in občanov je
iz leta v leto večje povpraševanje po var-
nostnih storitvah delavcev postaje tni-
lice, tudi takih, ki ne sodijo povsem
v naše delovno področje, ker smo jim
mi, kot kaže, še najbolj pri roki. Vse to
opravljeno delo naših delavccv se je
odrazilo v ugodnih varnostnih razmerah
v naši občini. Trudimo se, da bi jih
ohranili na doseženi ravni in jih še izboj-
šali. Lani smo največkrat intervenirali
v Novih Fužinah, v cestnem prometu pa
imeli največ nezgod in materialne škode.

Kakšna je statistična prim°rjava kri-
minalitete lanskega leta z letom
1987?

Lani smo obravnavali 1431 kaz-
nivih dejanj, v letu 1987 pa 46 manj.
Raziskali smo 804 primerov kaznivih de-
janj, to je 1,1 odstotka manj raziskanih
kaznivih dejanj kot v letu 1987. To je
posledica večjega števila in težjih prime-
rov kaznivih dejanj. V tem skupnem
številu storjenih in obravnavanih kazni-
vih dejanj je 98 odstotkov takih, ki so-
dijo v klasično kriminaliieto, le 2 od-
stoika pa sta gospodarskih kaznivih de-
janj. Od skupnega števila kaznivih de-
janj 1233, storjenih zoper družbeno in
zasebno premoženje, je bilo največ in
sicer 634 ali kar 44,3 odstotka storjenih
tatvin. Na drugem mestu so bile storjcne
velike tatvine, 387 ali 27 odstotkov, na
tretjem mestu pa so dejanja poškodova-
nje tuje stvari, katerih je bilo storjenih
76 ali 5,3 odstotka. Na četrtem mestu so
goljufije, teh je bilo v lanskem letu 68.

Kako pa je bilo lani z nasilniškim
obnašanjem?

Prav kazniva dejanja nasilniškega ob-
našanja so bila lani v največjem porastu.
Ugotovili smo jih 36, predlani pa jih je
bilo 25. Obravnavali smo tudi 35 kazni-
vih dejanj zoper življenje in telo, v vseh
primerih pa smo storilce odkrili. Poleg
navedenih pa je bilo storjenih 11 kazni-
vih dejanj zoper spolno nedotakljivost in
moralo, v devetih primerih smo storilce
kaznivih dejanj odkrili, medtem ko sta
v dveh primerih poskusa posilstva ostala
storilca neodkrita. Zoper javni red in mir
je bilo storjenih 51 kaznivih dejanj, kar
je 16 primerov več kot leta 1987. Imeli
smo tudi nekaj napadov na miličnike.
Na splošno ugotavljamo, da so kazniva
dejanja z znaki nasilja bila v porastu tudi
v lanskem letu. Največ kaznivih dejanj je
bilo storjenih v zasebnih prostorih oz.
stanovanjih, pogosti pa so bili primeri
kombinacij kaznivega dejanja zanemar-
janja mladoletne osebe in surovega rav-
nanja.

V zadnjih letih smo ugotavljali velik
porast kriminalitetnih dejanj pri otro-
kih. Kako je bilo lani s to našo naj-
mlajšo populacijo?

Na področju mladoletnega prestopni-
štva smo lani beležili rahel upad kaznivih
dejanj, obravnavali smo 147 mladoletni-
kov, ki so storili 136 kaznivih dejanj, to
je manj kot predlanskim. Porast pa žal
tudi v lanskem letu beležimo pri kazni-
vih dejanjh, ki so jih storili otroci. Lani
je 97 otrok storilo 69 kaznivih dejanj,
v letu 1987 pa je 70 otrok storilo 38
kaznivih dejanj, to pa predstavlja 13,9
odstoten porast.

V občini nas je zaradi priseljevanja
vsako leto znatno več. Pa tudi sicer
smo radi prepirljivi, preglasni in do
bližnjih stanovalcev neobzirni. Te

slabe lastnosti pa običajno alkohol še
poudari, tako da morate pogosto v ta-
kih primerih posredovati še vi. Ali vas
je vzdrževanje javnega reda in miru
v preteklem letu v veliki meri zaposlo-
valo?

To področje dela predstavlja velik del
problematike in s tem angažiranja delav-
cev postaje milice. Vendar je gibanje
tega v zadnjih treh letih približno enako
z manjšimi odstopanji. Skupno smo lani
obravnavali 1384 kršitev javnega reda in
miru, leto prej pa 1580, torej beležimo
lani manjši padec. Kar 820 storilcev je
bilo pod vplivom alkohola. Ta rezultat je
velik kljub našim prizadevanjem pri od-
govornih ljudeh v gostinstvu, da bi
v večji meri spoštovali prepoved točenja
alkohola že pijanim osebam. V samih
gostinskih lokalih je bilo 18 odstotkov
teh kršitev, to pa je 3 odstotke manj kot
leto prej. Zaradi točenja alkoholpih pijač
pijanim osebam smo zoper delavce v lo-
kalih lani dali 45 predlogov za uvedbo
postopka. Največ kršitev javnega reda pa
je bilo tudi lani storjenih v zasebnih
stanovanjih, ker je pogosto prihajalo
predvsem v stanju pijanosti do družin-
skih prepirov in pretepov. Največ inter-
vencij smo lani opravili v Novih Fuži-
nah, Novih Jaršah in Štepanjskem nase-
lju. Pred leti nazaj je po tej strani izsto-
palo Štepanjsko naselje, sedaj pa so se
v veliki meri umirili, vživeli v okolje in
se v prostem času zaposlili z raznimi
interesnimi dejavnostmi. Z izgradnjo
zadnjega dela Novih Fužin, konkretno je
io Marinkov in Leninov trg, imamo naj-
več dela, največ intervencij v tem delu
Novih Fužin. Tu je naseljena najbolj
raznolika struktura prebivalcev, so vseh
riarodnosti in vseh socialnih kategorij.

Tudi oni potrebujejo neko obdobje prila-
gajanja novemu okolju, novim sredinam.
Mi jim bomo pomagali po vseh naših
močeh.

V uvodni oceni ste dejali, da je bilo
lani veliko prometnih nezgod in stor-
jene veliko materialne škode

Z varnostjo cestnega prometa smo se
tudi lani veliko ukvarjali. Število pro-
metnih nezgod je sicer padlo, posledice
teh pa so bile veliko hujše kot v letu
1987. Bilo je 963 prometnih nezgod, leio
prej pa 978. Vendar je bilo lani 13 pro-
metnih nezgod s smrtnim izidom, leto
prej pa 10. Vzroki nezgod ostajajo stari:
neprilagojena hitrost, izsiljevanje pred-
nosti itn. Ob vseh teh vzrokih pa je
prisotno &e dejstvo, da je iz leta v leto
v prometu več starejših vozil, ki so teh-
nično nepopolna. Naši delavci so se

izredno trudili, da bi bilo na naših cestah
manj nezgod, manj invalidov, manj
smrti. Izvedli smo vrsto represivnih in
preventivnih ukrepov, opravili številna
predavanja v vrtcih, osnovnih šolah in
drugih ustanovah.

Podatki kažejo ižredno veliko pobe-
gov po prometnih nezgodah v lanskem
letu

Številke so res visoke, lani smo teh
imeli 275, leto prej pa nekaj manj. Ven-
dar na srečo lo niso tisti najbolj nehu-
mani pobegi udeleženca premetne ne-
sreče, ko ta pusti na cesti poškodovanca.

V tej številki so tudi vsa oplaženja ozi-
roma poškodovnja vozil na parkirnih
prostorih, ko povzročitelj na kraju ne
počaka ali drugače ne nudi svojih podat-
kov oškodovancu. V večini primerov gre
za manjše materialne škode, nam pa dajo
zelo veliko dela, saj je treba v vsakem
primeru opraviti temeljit kriminalistično
tehnični ogled kraja nezgode, da se izk-
ljuči možnost zavarovalniške goljufije.

Naj tem podatkom pridem še to, da
smo lani na primer izdali 2139 plačilnih
nalogov za nepravilno parkiranje ter
pisno opozorili 708 voznikov. Zoper kr-
šitelje cestno prometnih predpisov smo
podali 4505 predlogov za uvedbo po-
stopka v prekških, kar je za 352 predlo-
gov več kot v letu 1987.

To je, kot vidimo zelo veliko dela
nekaj deset delavcev postaje milice, ki
je poleg vsega še vedno v neustreznih
prostorih, miličniki pa tudi ne razbre-
menjeni od vsakodnevnih skrbi in težav
delovnega človcka. Kako vam to
uspeva?

To, kar smo doslej našteli, je le osred-
nji del nalog, ki jih opravljamo. Preostali
del nalog, ki je z opravili še prav tako
obsežen, je le po vsebini nekoliko lažji.
Naj jih nekoliko še naštejem, saj zanje
premalo vemo. Opravili smo na primer
235 privedb oseb in nudili pravno pomoč
sodišču, 124 privedb sodniku za prekr-
ške, 6 privedb drugim upravnim orga-
nom ter opravili 313 poizvedb in 179
preverb prebivališča na zahtevo navede-
nih organov. Opravili smo 644 kontrol
prevozov eksplozivnih snovi in 160 kon-
trol prevozov nevarnih snovi. Nudili
smo še asistence ob rušenju čnih gra-
denj, nasilnih vselitvah, pomoč zdrav-
stvenim in socialnim službam itn. Iskali
smo pogrešane osebe v 38 primerih in jih
tudi našli. Opravili smo 161 varovanj
šporinih in kulturnih prirediiev. Poma-
gali ostarelim občanom, osnovnim šo-
lam, vročili 313 pošt določenim naslov-
nikom, iskali smo begavce, ob poškod-
bah in nezgodah obveščali svojce, nudili
asistenco ob požarih, ob izgubi ključev
od stanovanj, okvarah instalacij in še in
še. Številke so že velike. Vse pa kaže, da
naši občani vse bolj potrebujejo milico.
Dobili smo tudi številne zahvale, poh-
vale in priznanja. Prav ta pozornost ob-
čanov in občinskih organov ter organiza-
cij nam je pri srcu in nas bodri pri našem
delu, da sodimo po rezultaiih med
uspešnejše postaje milice.

Moram pa povedati, da imamo zelo
veliko fluktuacije delavcev in da je lani iz
enote odšlo več miličnikov, kot pa se jih
je vanjo vključilo. Imamo kar številne
čisto delavske težave, najbolj pereča je
ta, da imamo 12 delavcev brez stanova-
nja. Ta problem se v naši občini slabše
rešuje kot v drugih občinah, čeprav je
potreba po miličnikih prav v naši občini
v največjem porastu.

Glede prostorske neustreznosti naše
postaje v Mostah in potrebe po gradnji
nove z veseljem povem, da smo tej po-
trebi in cilju le nekoliko bližje. Ne v Za-
logu in ne v Štepanjskem naselju, kot
smo še pred leti načrtovali, zagotovili
smo si zemljišče v Novih Fužinah. De-
narja za gradnjo še ni, tako da za čas
začetka gradnje še ne vemo, bližje pa
smo in upamo, da se bo kaj kmalu rešil
tudi ta problem.

S.G.


